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 Innmålt mjølk Elitemjølk Klasse 1 Klasse 2 Klasse 3 Fett Protein Celletall Bacto 
September 1 274 345 87,2 % 12,8 % 0 % 0 % 4,29 3,59 160 37 

Oktober 1 349 340 95,7 % 3,9 % 0,4 % 0 % 4,39 3,60 153 23 
November 1 358 921 93,5 % 5,8 % 0 % 0,7 % 4,52 3,60 155 23 
Hittil i år 15 161 297 94,3 % 5,0 % 0,4 % 0,2 % 4,32 3,56 153 30 

Melkekvalitet 
Elitemelksandelen går litt ned igjen fra forrige måned til 93,5%. Tørrstoffinnholdet er fremdeles 
stigende, gjennomsnitt denne måneden er 4,5 på fett og 3,6 på protein. Celletall og bakterier 
holder seg stabilt fra forrige måned. Ingen tilfeller av hverken antibiotika eller unormal melk, men 
ett lass ble vraket pga. avvik på lukt/smak. Oppfordrer alle til å følge med på FFS-verdien på 
analysene som kommer ukentlig, flere som ligger høyt der nå. Utfordring når mange kyr er sent i 
laktasjon og sårbart ved fôrskifte.  

Melkekvoter 2023 
Landbruks-og matdepartementet har nå 
gjennomført kvotedrøftinger med faglaga. 
Resultatet av disse drøftingene er at 
forholdstallet for disponibel kvote for kumelk 
settes til 0,95 for kvoteåret 2023.  

Gårdsveier 
Det blir nok omsider vinter i år også. Da er det 
viktig å sørge for at tankbilsjåførene har trygg og 
sikker arbeidsvei. Veien skal være strødd og 
brøyta til tankbilen kommer, og vedlikeholdes slik 
at det ikke er trær og busker som hindrer 
fremkommeligheten. Viss gårdsveiene er godt 
vedlikeholdt slipper tankbilsjåførene å kjøre med 
hjertet i halsen, og inntransporten blir mer 
effektiv og forutsigbar for dere også.  

 
 
  

Desember 2022 
 

-NYTT 
   fra Gausdalsmeieriet 

Kontaktinfo 
Produsenttjenesten: 

Heidi Stenseng:  
958 52 034 

(vakt tankservice) 
Per Muriteigen:  

979 59 124 
Ola Borgard:  

995 16 374 
(Inntransportleder) 

Godt strødd gardsplass, bildet er tatt av Håkon Anda    
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Q-Nytt, Q-Meieriene avd. Gausdal, Østringveien 2, 2651 Østre Gausdal  
Ansvarlig redaktør: Heidi Stenseng – heidi.stenseng@kavli.no 
 
 

Q og PU 
Det stormer rundt Q om dagen. Tine gikk ut med pressemelding om at de skal gå gjennom hele 
anleggsstrukturen sin, og at de legger ned 30 arbeidsplasser i Ålesund og at enda flere er i fare. De 
peker på synkende melkeforbruk og konkurransevridende tilskudd fra PU-ordningen som årsaker til 
dette.  
Kristine Aasheim har hatt flere gode innlegg i debatten de siste ukene, teksten nedenfor er hentet 
fra ett av dem, hvor hun tar for seg flere av «mytene» i meieribransjen: 
 
Hvordan er Q-Meieriene en svært viktig del av løsningen for landbruk i hele landet? 

- Gjennom å betale inn langt mer til PU-ordningen enn vi mottar: Q-Meieriene betaler 
gjennom avgiftene i PU-ordningen inn cirka 80 millioner kroner mer til ordningen per år enn 
vi får. Det vi får skal utlikne de strukturelle ulempene Q-Meieriene har som liten utfordrer 
sammenlignet med superdominerende Tine. 

- Gjennom å bidra til økt etterbetaling til bonden: Av de konkurransefremmende tiltakene går 
cirka 30 prosent direkte til etterbetaling til bonden. Av Q sin andel av 
konkurransefremmende tiltak gikk cirka 50 prosent direkte til Q-bøndene i 2021. At 295 Q-
bønder får sin etterbetaling for melken betalt over PU betyr faktisk at Tine-bøndene fikk 
nesten 7 øre mer pr liter melk i 2021. 

- Gjennom å gjøre Tine bedre: Hvorfor er konkurranse livsviktig for Tine? Mer konkurranse er 
bra for alle, og mer konkurranse i meierisektoren betyr at Tine kan komme til å miste 
enkelte markedsandeler, men det kan også bety vekst for alle. 

- Gjennom forbrukerdrevet innovasjon på norsk melk øker produksjonsgrunnlaget: 
Melkevolumet totalt i Norge har vært stabilt på 1,5 milliarder liter i mange år, mye drevet at 
innovasjon på norsk melk. Det hadde ikke vært Skyr i Norge eller yoghurt på små og store 
poser, om ikke Q tok utfordringen fra fansen. 

 
Det å gå fra 100 prosent til 80 prosent markedsandel føles sikkert brutalt, men Tine har fortsatt i de 
fleste segmenterer over 80 prosent markedsandel. I de siste 25 årene med konkurranse har Tines 
omsetning gått fra 10 milliarder kroner til 25 milliarder kroner. 
Det er faktisk Tine som har tjent mest på konkurransen. Siden Synnøve Finden omsetter for 1,5 
milliarder og Q-Meieriene for 2 milliarder, så er bare veksten til Tine nesten 5 ganger større enn 
konkurrentenes totale omsetning. Tine har aldri solgt mer eller tjent mer! 
 
Det hadde heller ikke vært noe konkurranse om å utvikle den letteste rømmen eller D-vitamin-
melk, om ikke Q utfordret og gikk først. Q sin drivkraft er å alltid utfordre det etablerte for å hele 
tiden gjøre produktene mer relevante og skape vekst som faktisk gjør «kaken» større. 
 
Vi er overbevist om at uten den innenlandske konkurransen på norsk melk ville vi hatt langt høyere 
import og EMV-andel på meieri i Norge, det ville være et tap for det hvite gullet – den norske 
melken. 
 
 


